
ZÁPIS Z VÝROČNÍ ČLENSKÉ SCHŮZE ALT ILCA 2023 

Zápis z Výroční členské schůze Asociace lodní třídy ILCA 2023 

 
Datum: 29. 9. 2023, Nové Mlýny 

Výroční členská schůze byla svolána v souladu se stanovami ALT ILCA (dříve 

Laser). 

Schůze se zúčastnila nadpoloviční většina z 87 členů Asociace ALT ILCA pro rok 

2023 - výroční členská schůze je usnášeni schopná. 

Schůze se za ALT ILCA zúčastnili tito členové předsednictva: předseda Dan Audy, 

hospodář Štěpán Novotný a jednatel Jiří Hýža. 

 

Bylo projednáno:  

1. Schůzi zahájil předseda třídy Dan Audy. V úvodu schůze poděkoval všem závodníkům, 

kteří se účastní regat v ČR i zahraničí. Za krásné výsledky byli potleskem odměněni 

Viktor Teplý a Ondřej Teplý v ILCA 7, holky Alessia Palanti a Klára Himmelová v ILCA 6 

a Linda Dokoupilová v ILCA 4. Poděkování zaslouží také trenéři třídy Štěpán Novotný a 

Johanka Rozlívková. Potěšující jsou zejména pěkné letošní účasti v lodní třídě ILCA 4, 

což dává pozitivní perspektivu do dalších let na navazující třídy ILCA 6 a ILCA 7.  

 

2. Byla podána zpráva o stavu financí. Veškeré finance jsou vedeny na transparentním 

účtu Raiffeisenbank: https://www.rb.cz/povinne-zverejnovane-

informace/transparentni-

ucty?mvcPath=transactions&accountNumber=2315026001&path=transactions 

 

Stav účtu k 29. 9. 2023 je 143,5 tis. Kč. Členské příspěvky zůstávají pro rok 2024 stejné 

ve výši 500,- Kč a platí se převodem. Instrukce k platbě na stránkách 

http://eurolasersat.cz 

 

3. Za kontrolní komisi zhodnotil rok Jakub Halouzka. V činnosti ALT nebyly shledány 

žádná negativa.  

 

4. Proběhla volba kontrolní komise na rok 2024. Byli zvoleni: Jakub Halouzka, Jiří 

Himmel, Michal Steiner. 

https://www.rb.cz/povinne-zverejnovane-informace/transparentni-ucty?mvcPath=transactions&accountNumber=2315026001&path=transactions
https://www.rb.cz/povinne-zverejnovane-informace/transparentni-ucty?mvcPath=transactions&accountNumber=2315026001&path=transactions
https://www.rb.cz/povinne-zverejnovane-informace/transparentni-ucty?mvcPath=transactions&accountNumber=2315026001&path=transactions
http://eurolasersat.cz/
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5. Štěpán Novotný informoval o soustředěních 2023 -2024. Všichni členové byli vyzvání k 

aktivní účasti a pořádání soustředění v roce 2024. Zájemci o pořádání soustředění 

musí svůj zájem oznámit v dostatečném předstihu a zveřejnit na stránkách ČSJ nebo 

eurolasersat.cz. Soustředění musí být otevřená pro všechny členy asociace.  

 

6. Proběhla diskuse nad tvorbou CTL 2024. CTL bude sestavena na podobném půdorysu 

jako v roce 2023. Styčným důstojníkem pro tvorbu CTL za lodní třídy ILCA 6 a ILCA 4 je 

Jirka Hýža. 

 

7. Informace o lodní třídě ILCA (Laser) v ČR:  

Webové stránky včetně žebříčků a informací k členským příspěvkům: 

http://eurolasersat.cz 

Facebook: http://facebook.com/CzechILCA/  

Instagram: http://instagram.com/czech_laser_sailing/ 

WhatsApp: fungují skupiny pro třídu ILCA 7 a dále pro třídy ILCA 4/6. 

  

8. Byla odsouhlasena tato změna v metodice výpočtu Poháru ČR všech tříd ILCA od roku 

2024: V případě, že budou odjety (hodnoceny) jen 4 a méně pohárových závodů, 

budou do hodnocení pohárové soutěže započteny také výsledky MČR.  

 

9. Bylo odsouhlaseno, že od roku 2024 bude tvořen vedle stávajících žebříčků také 

průběžný Reprezentační žebříček, který vedle závodů Poháru ČR a MČR bude 

obsahovat také zahraniční závody: Europa cupy, MS, ME. (výčet bude upřesněn). 

Tento žebříček bude směrodatný pro nominace od roku 2025. V roce 2024 bude 

nominace za ALT v kompetenci Štěpána Novotného. 

 

10. Proběhla diskuse nad vztahem počtu zaplacených příspěvků mezinárodní asociaci 

ILCA a počty alokovaných míst na ME, MS. Předsednictvo bylo pověřeno, aby zjistilo 

tento vztah a případně zaplatilo další členy ILCA. Dlouhodobě jsme platili 60 členů, což 

odpovídalo realitě, v roce 2023 máme rekordních 87 členů asociace. Komunikace 

Dana Audyho s ILCA je přílohou tohoto zápisu. 

 

11. Bylo vřele poděkováno Danu Audymu za realizaci nových parádních třídových mikin. 

 

12. Dlouhodobě se nedaří dokončit tento úkol: bude snaha pořídit putovní poháry pro 

Mistra ČR a Vítěze Poháru ČR v lodních třídách ILCA 7, 6 a 4.  

 

Krásnou a úspěšnou jachtařskou sezónu 2024!  

Zapsal: Zdeněk Chlup, Brno 26.11.2023 

 

http://eurolasersat.cz/
http://instagram.com/czech_laser_sailing/
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Příloha: Members count vs allocations - CZE 

 Zdar, tady jsou odpovědi od ILCA ohledně míst na MS a ME. 
 Za mě bych teda zvedl počet na 90, jak to je podle skutečnosti a doplatíme tím pádem nějakých cca 300 $ 
abychom měli teoretickou šanci na více míst (po lednových a únorových závodech, které se plánovaly podle 
loňských dat a už s nimi nehneme). 
 Díky, 
  
Dan 
---------- Původní e-mail ---------- 
Od: International Laser Class <office@laserinternational.org> 
Komu: Dan AUDY <Dan.AUDY@seznam.cz> 
Datum: 3. 10. 2023 17:13:09 
Předmět: Re: Members count vs allocations - CZE 
Dan - 
Good questions and thank you for your proactive efforts to build the class in CZE. 
  
No, there is no 'hard & fast' rule for a district's allocation related to membership size.  Increasing from 59 
members to 61 does not guarantee an extra allocated place.  The allocation process is as follows: 
  
1) Entry limits for an event are chosen based on the venue – available space for shore logistics, size of the racing 
area, dockage for support boats, etc.  We want all ILCA Worlds events to be a good experience for the 
competitors.  More competitors is better, but not at the expense of the experience by the sailor.  The same logic is 
applied to Charter limits for non-mandatory charter events, where charter limits are set based on transport 
logistics & applicant interest (in other words, response to charter requests by applicants). 
  
2) Initial allocations are set so that the total is within the entry (or charter) limit for the event.  These are 
'guaranteed' places for a district for timely applicants – if an entry or charter offer is refused by the sailor, that 
place is 'passed down' within the district.  The goal is that as many districts as possible receive at least one 
allocated place, with larger districts receiving more places, but it is not a one-to-one relationship.  A larger district 
will receive more places, but twice as many members does not imply twice as many places.  The district size 
cutoff for additional places varies by the event (that is, the entry/charter limits), hence no 'hard & fast' rule. 
  
3) Target allocations are more closely related to district size.  A district with twice as many members receives 
approximately twice as many places, with the constraint that the target allocation cannot be fewer than the 
initial allocation.  The total of target allocations exceeds entry/charter limits and these target values are used by 
the offer algorithm to redistribute available places after the initial round of entry/charter offers.  Note that in the 
early stage of redistributed offers each district is limited to their target allocations.  Later in the process, we 
release this constraint to provide a greater number of offers to interested applicants, and to fill the event to the 
entry/charter limits. 
  
We hope that the information above clarifies the process for you.  And good luck to your sailors for the 2024 
events, and beyond! 
  
Best regards, 
The ILCA Team 
 
 
International Laser Class Association 
Website: http://www.laserinternational.org  
 
Internet communications are not necessarily secure and may be intercepted or changed after they are sent.  
International Laser Class Association does not accept liability for any such changes. If you wish to confirm the 
origin or content of this communication, please contact the sender using an alternative means of communication.  
  
  
On Tue, 3 Oct 2023 at 03:59, Dan AUDY <Dan.AUDY@seznam.cz> wrote: 
Hi, 
  
fist of all thank you wery much for your reply. 
  
I have just one thing to clarify based on our discussion on Czech annual membership meeting. There was a 
theory that further milestone to unlock more allocations is by having 120 sailors paid. 
  
Is it working on this 60 members steps system or are you offering places to Worlds based on percentual 
amount of sailors in each district from annual report? 
  

mailto:office@laserinternational.org
mailto:Dan.AUDY@seznam.cz
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To be undestood.. We have now around 90 active sailors in Czech Rep. mostly on ILCA 4 and ILCA 6. It means 
we are right in-between 60 and 120 if it works in 60 sailors steps. 
  
Best regards, 
  
Dan Audy 
  
 
---------- Původní e-mail ---------- 
Od: International Laser Class <office@laserinternational.org> 
Komu: Dan AUDY <Dan.AUDY@seznam.cz> 
Datum: 2. 10. 2023 15:19:57 
Předmět: Re: Members count vs allocations - CZE 
Dan - 
Thank you for the update on your membership estimates & congrats on building the class in your 
district!  Replying to your question.... 
  
Allocations (entry & charter) for ILCA Worlds events are based on the most recent district membership report, with 
larger districts nominally being allocated more places and as constrained by the entry limit for the event, but 
district membership is typically reported annually.  For example, FY2023 membership reports are currently being 
processed following our 01/Aug update request.  These district membership levels are used to set allocations for 
2024 events. 
However, note that for events early in 2024 (ARG in Jan & AUS in Jan/Feb), we use FY2022 membership reports 
because the application/entry process for these events precedes the FY2023 updates.  Other events in 2024 
(e.g., ILCA 4 Youth in POR in June) will be based on FY2023 membership levels. 
  
To increase the allocation for your district for those 2024 ILCA Worlds events, you should update your reported 
membership prior to the application/entry process.  You can do so at anytime during the year by submitting an 
updated annual report, and then submit payment for the increased membership.  For the 2024 events beginning 
in June, this should be done by the end of this year because we will be setting allocations for those events in early 
2024. 
  
Allocations for European events are managed by EurILCA.  We provide EurILCA with ILCA district membership 
data, but they manage their application process and ILCA has no control over this.  Please contact EurILCA to 
learn of their deadlines for membership updates. 
  
We hope this reply answers your question, but please contact us if you need clarification. 
  
Best regards, 
The ILCA Team 
 
 
International Laser Class Association 
Website: http://www.laserinternational.org  
 
Internet communications are not necessarily secure and may be intercepted or changed after they are sent.  
International Laser Class Association does not accept liability for any such changes. If you wish to confirm the 
origin or content of this communication, please contact the sender using an alternative means of communication.  
  
  
On Mon, 2 Oct 2023 at 05:15, Dan AUDY <Dan.AUDY@seznam.cz> wrote: 
Hello, 
  
we had our annual membership meeting and based on this meeting we realized we will have probably more ILCA 
sailors next year. For our sailors it basically mainly means that it will be little bit more problematic to participate on 
Worlds and Europeans because we have not enough allocations for Czech Republic. Is there any further 
milestone in case of paid members which will open more places for Czech Republic on Worlds and Europeans? Is 
it generally still possible to increase our count to open more allocations for next year (if it works like this)? 
  
Thank you in advance for your response, 
  
Dan Audy 
  
+420602364721 
Czech Republic district officer 
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